
ADVOKÁT
JUDr. JAN NOVÁK, advokát v Pardubicích

Vážená paní advokátko,

Vážený pane advokáte,

dovolte mi, abych Vás jménem naší společ-

nosti Impax, spol. s r. o. pozdravil a představil 

Vám projekt „VÁŠ ADVOKÁT“.

Naším cílem je nabídnout Vám na klíč no-

viny v takové podobě, ve které je právě drží-

te v rukou. Tyto noviny ponesou jméno Vaší 

kanceláře, budou Vás dobře reprezentovat 

před Vašimi klienty a pomohou Vám získat 

klienty nové.

Jistě se mnou budete souhlasit, že vzdělá-

vání a osvěty není nikdy dost a že česká ve-

řejnost není dostatečně obeznámena s tím, 

jaké všechny služby advokáti nabízejí, za ja-

kých podmínek apod. Řada lidí vyhledá čas-

to i jiné právnické profese, protože netuší, že 

stejné služby nabízejí i advokáti a advokát-

ní kanceláře.

Naším cílem je, aby noviny „Váš advokát“ 

jednak seznamovaly veřejnost s činností advo-

kátů, jednak aby reprezentovaly konkrétního 

advokáta či advokátku, zkrátka Vás. Podobný 

model advokátních lokálních novin funguje 

úspěšně již dlouho v některých zemích západní 

Evropy, např. v Rakousku. Celý tento projekt 

je konzultován s Českou advokátní komorou 

a má především charakter osvětový, vzdělá-

vací a marketingový v tom nejlepším slova

smyslu.

Jak by naše spolupráce fungovala konkrét-

ně? Fáze 1 – vznikají Vaše vlastní noviny: 

Připravíme pro Vás Váš vlastní design novin, 

který Vám bude vyhovovat. Určíte si, jaký typ 

obsahu (vzdělávacího, popularizačního) nám 

budete chtít dodat. Noviny jsou kompletně Va-

še, můžete si samozřejmě zvolit i jejich název. 

Fáze 2 – připravujeme konkrétní číslo pro 

Vás na klíč: Jednou za tři měsíce nám zašlete 

Vaše podklady (např. článek o Vás, fotografie 

z akce, kterou jste pořádal(a) pro Vaše klien-

ty, rozhovor s partnery kanceláře apod.). My 

s Vámi budeme průběžně obsah čísla konzul-

tovat, abychom dosáhli optimálního výsledku, 

číslo připravíme po grafické stránce, Vaše texty 

zreviduje náš profesionální korektor a celé číslo 

Vám zašleme k připomínkám či odsouhlasení. 

Fáze 3 – dodáme Vám Vaše vlastní advokátní

noviny: A je to hotové, vyjde číslo Vašich no-

vin, které Vám v nákladu 500 ks (či jiném, 

dle Vašeho uvážení) zašleme. Noviny můžete 

umístit do stojanu ve Vašem úřadu nebo mů-

žete část rozeslat Vašim klientům.

Cena za tuto službu je 15 900 Kč bez DPH 

za jedno číslo. Ročně tedy zaplatíte celkem 

63 600 Kč bez DPH. V této ceně je zahrnuto 

vše, tj. konzultace, grafické zpracování, tisk, 

jazykové a stylistické korektury, fotografický 

materiál z naší fotobanky a zaslání 4x 500 ks 

výtisků k Vašim rukám.

Věříme, že noviny „Váš advokát“ se pro Vás 

stanou prestižní, důstojnou, vítanou a po-

volenou formou prezentace Vaší kanceláře 

a přivedou k Vám nové klienty, kteří třeba 

dosud netuší, jaké služby advokáti zajišťují.

Těšíme se na spolupráci s Vámi,

Ondřej Kafka, Impax, spol. s r. o.

Toto číslo advokátních novin „Váš advokát“ je ukázkový výtisk, resp. maketa novin, které jsme schopni a připraveni pro Vaši kancelář vyrábět. Na následujících stránkách Vás přesvědčíme, že advokátní 
noviny se pro Vás mohou stát velmi zajímavým a vítaným nástrojem pro komunikaci s Vašimi klienty. Můžete prezentovat nejen Vaši kancelář a Vaše služby, ale také sebe a Vaše postavení v místě 
Vašeho působení. Vaši sousedé, podnikatelé i fyzické osoby tuto formu komunikace jistě ocení a my jsme připraveni Vám v tomto smyslu pomoci. 

Propagační materiál: maketa advokátních novin pro Vás a kompletní nabídka od prověřené společnosti

Informace a texty v této maketě se dělí na dvě části: na nabídku pro Vaši advokátní kancelář a na ukázku, 
jak mohou Vaše noviny po obsahové i grafické stránce vypadat. Nabídková část je podbarvena, ukázková 
část je bez podbarvení. Informace v ukázkové části jsou čistě ilustrativní, jméno advokáta 
JUDr. Jana Nováka a další informace o jeho kanceláři jsou fiktivní.

Kompletní maketa 
advokátních novin 

Jak to funguje? 

Naše reference

Nabídka spolupráce 
vč. ceny

váš 3

Komunikujte s Vašimi klienty, 
nechte si u nás vyrobit Vaše vlastní advokátní noviny

Noviny, které 
držíte v rukou, 
můžete mít šité 
na míru, s Vaším 
jménem a obsahem. 
Pomohou Vám 
posílit povědomí 
o Vás ve Vašem 
regionu a přivést 
nové zákazníky.

� Noviny Vás budou dobře 

reprezentovat jak u veřejnosti, 

tak mezi Vašimi kolegy právníky.
� Mějte je k dispozici v místě 

Vašeho působení, nebo je předejte 

lidem a firmám ve Vašem okolí.
� Do novin můžete umístit 

reklamní sdělení Vašich dobrých 

klientů a partnerů, a tím posílíte 

vazbu s nimi.
� Jedná se o funkční model, který 

používají advokáti v zahraničí 

– kvalitní papír, příjemný 

a neobvyklý formát.
� a plně profesionální služby 

zaplatíte tolik, kolik by Vás stál 

pouhý tisk takovýchto novin. 
� Periodicitu a náklad novin je 

možné změnit a přizpůsobit 

Vašim konkrétním potřebám, 

jsme flexibilní.
� Vyzkoušejte si tuto službu 

nezávazně, tj. objednejte si 

první vydání.
� Nepodceňujte Vaši reprezentaci!

Seznamte veřejnost 
se službami, které 
nabízíte.

V TOMTO ČÍSLE: 
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Umístěte 
stojan s Vašimi 

novinami 
do Vaší 

kanceláře.

Posilujte 
vztah 

s Vašimi 
klienty, 
získejte 
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Jak objednat? 
volejte kdykoliv 

244 404 555
e-mail: noviny@impax.cz
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Sněmovní noviny

2.  Které téma považujete aktuálně 
za nejdůležitější pro advokacii? 

3.  Proč by měli advokáti zvolit 
právě Vás?

Ptáme se na: 1.  Vyberte z Vašeho programu prioritu, kterou osobně 
považujete za hlavní, osobně se za ni budete chtít zasadit. 

JUDr. Martin 
Vychopeň 

1. Pro advokáta je vždy hlavní prioritou prosa-
zování oprávněných zájmů jeho klienta. To se 
pak nemůže neodrazit v  činnosti Komory. Jed-
nou z  hlavních priorit bude proto prosazování 
náležité zákonné regulace výkonu právní po-
moci – na trhu se objevila celá řada naprosto ne-
průhledných, neodpovědných a  nepojištěných 
„poskytovatelů“ téměř jakékoliv právní pomoci, 
kteří výkonem své činnosti porušují zákon a čas-
to velmi ubližují právním laikům.

2. Nemyslím si, že by advokacie měla jen jedno 
důležité téma. Před sněmem osobně vidím tři 

hlavní témata – stabilitu, kontinuitu a  rozvoj. 
Stabilita se musí projevovat v  tom, že budeme 
dále prosazovat, bránit a chránit základní atribu-
ty činnosti advokacie, které jsou nezbytné nejen 
pro výkon advokacie jako takové, ale především 
pro všechny naše klienty a pro náležité fungová-
ní právního státu. Jsou jimi nezávislost na státu, 
svoboda, samospráva, povinné členství, kárná 
odpovědnost a povinné pojištění. Kontinuitu se 
pak snažíme zachovat tím, že ve společně kan-
didující skupině do představenstva kandiduje 
celá řada dosavadních funkcionářů. Obdobně 
tomu je i u kandidátů do ostatních orgánů ČAK. 
Je žádoucí, aby byli tito lidé zvoleni a aby mohli 
předat své znalosti a zkušenosti těm, kdo budou 
do orgánů ČAK zvoleni poprvé. Nemůžeme si 
dovolit nějaké přerušení nebo přetržení činnosti 
našich orgánů – to by pro advokacii mělo de vas-
tující účinek. Je jasné, že hlavním úkolem nově 
zvolených orgánů ČAK bude advokacii dále roz-
víjet a  posouvat kupředu. Současný vývoj ani 
politická a mediální situace advokacii sice příliš 
nepřejí, nicméně se nacházíme v  legislativně 
bouřlivém období, které zřejmě hned tak ne-
skončí a před advokacii budou postaveny nové 
úkoly. Po nové civilně právní legislativě bude 
muset následovat procesní legislativa, což je 
tradiční pole pro advokacii. Bude proto žádoucí 
ještě více se zapojit do legislativního procesu.

3. Moje kolegyně a  kolegové se v  uplynulém 
volebním období přesvědčili, že mi jde přede-
vším o  zájmy advokacie. Představenstvo, které 
jsem vedl, bylo perfektně fungujícím kolektiv-
ním orgánem, který pečlivě rozhodoval o všech 

potřebných často velmi složitých či konfl iktních 
věcech. Neskromně snad mohu říci, že jsem se 
osvědčil. Kandiduji proto znovu a  chtěl bych 
nejen dokončit to, co bylo již započato, ale také 
připravit půdu pro advokátní generaci, která 
přijde později. Slušnost a demokratické tradice 
našemu stavu vlastní velí ucházet se o  úspěch 
ve volbách pouze dvakrát a pak v zájmu rozvoje 
přenechat místo jiným.

JUDr. Michal Žižlavský

1. Chci prosadit zavedení advokátního procesu. 
Aby advokáti přežili toto století, nesmí opustit 
tradiční oblasti své působnosti, zejména oblast 
justice. Pokud zde vyklidí pole, přestanou být 
advokáty a  spadnou do velké množiny porad-

ců všeho druhu. Lidové soudy jsme z právního 
řádu již odstranili. Zbývá odstranit lidové právní 
zástupce. Jen plná profesionalizace justice za-
jistí vládu práva na místo legitimizace bezpráví. 
Nejen advokáti, ale především lidé a soukromé 
korporace potřebují ke každodennímu prosazo-
vání práva povinné zastupování stran advokáty 
v  řízeních před soudy. Jen tak budou v  praxi 
fungovat koncentrovaná soudní řízení, zrychlí 
se rozhodování soudů, stanou se předvídatelná 
soudní rozhodnutí a vytvoří se stav právní jisto-
ty, tolik potřebný v  soukromých i  korporátních 
právních vztazích.  
 
2. Potřebuje dnes ještě někdo advokáty? Je to 
velké téma. Má odpověď zní: Lidé a  korporace 
potřebují advokáty jen do té doby, dokud je pro 
ně důležitější vláda práva než vláda státní byro-
kracie, státního zastupitelství nebo státní poli-
cie, zkrátka než vláda „pevné ruky“. Téma, které 
dnes považuji za aktuální, zní: Chceme vládu 
práva nebo vládu pevné ruky? 
 
3. Proto, že chci prosazovat: a. efektivní lobbing 
za profesní zájmy advokátů a účinnou podporu 
komory advokátům, kteří se stanou obětí šikany 
ze strany orgánů veřejné moci, b. pojetí advoka-
cie jako součásti plně profesionalizované justice 
a  zavedení advokátního procesu – povinného 
zastupování stran advokáty v civilním soudním 
řízení, c.  vytváření tolerantního klimatu jak pro 
tradiční, tak pro moderní formy výkonu advo-
kacie s cílem nerozdělovat advokacii a zachovat 
její jednotnou sílu. •

Národní kavárna ožívá
Josef Voltr, 
zástupce Národní 
kavárny nás nechal 
nahlédnout do nově 
zrekonstruovaného 
podniku a odhalil 
kouzlo tradiční 
prvorepublikové 
kavárny.

Jaký je koncept Národní kavárny? Čím je jiná 

a zajímavá? 

Interiérový koncept Národní kavárny vychází 
z  tradičního pojetí prvorepublikových kaváren 
a  zachází až do časů Rakouska-Uherska. Kombi-
nace čalouněných lavic, dřevěných židlí a  mra-
morových stolků byla v té době typická. Dodnes 
ji můžete vidět ve vídeňských kavárnách. Stěny 
jsou zdobeny dobovou štukovou výzdobou, pro-
storu dominuje nabídka desertu v chlazené vitrí-
ně, nabídka domácích koláčů a bábovek na obřím 
mramorovém stole. Vše je dotvářeno vkusným 
oblečením personálu a  stylem servisu kávy. Na-
bídka bohatých snídaní, jednoduchého jídelního 
lístku je pak typická pro tento druh podniku. Dů-
raz je kladen na čerstvost surovin a receptury jsou 
převzaty z  prvorepublikových kuchařek. Místní 
kuchyni tedy můžeme nazývat tradiční českou 
a to v úplném slova smyslu. Snahou Národní ka-
várny je nabídnout odlehčenou prvorepubliko-
vou kuchyni, ve které se vaří podle starých recep-
tur, ale s využitím všech moderních technologií. 
Ve stejném duchu je koncipován i výběr nápojů. 

Navazujete na tradiční pojetí Národní kavár-

ny nebo se i zde prolínají poslední gastrono-

mické trendy?

Znovuobnovovat tradici je velmi zavazující. 
Národní kavárna (původně Cafe Imperial) byla 
pevnou součástí našich národních dějin a  jejími 
častými hosty byli tehdejší vůdci kulturního, ob-
chodního i politického dění. Po uzavření kavárny 
Union se sem přestěhovala její početná skupina 
návštěvníků z  uměleckých kruhů. V  Národní ka-
várně například rád sedával S.K. Neuman, Vítěz-
slav Nezval, Jaroslav Seifert (věnoval dokonce 
Národní kavárně jednu ze svých básní), ale mezi 
návštěvníky patřil i Halas, Hrubín, Vančura či Toy-
en. Ti všichni sem chodili na výtečnou kávu a hlav-
ně nasávat tu pravou kavárenskou atmosféru. My 
jsme se rozhodli v tomto trendu pokračovat. Ne-
najdete zde žádné televize, ale kromě vždy čers-
tvých ingrediencí v  pokrmech také vždy čerstvé 

noviny a  stolní hry. Majitel soustavy domů, ve 
kterém Národní kavárna sídlí je navíc pokračova-
telem rodiné tradice. MUDr. Jan Martin Stránský je 
pokračovatelem slavného rodu, který utvářel čes-
ké dějiny a byl politicky velmi činný. V domě sídlila 
i redakce Lidových novin a kavárna tak byla oblí-
beným místem českých novinářů. Ale pojďme se 
vrátit zpět k provozu samotnému… Cimrman vtis-
kl v jedné ze svých her do úst herce velké moudro: 
„Kdo chvíli stojí, již stojí opodál“. Sledujeme tedy 
obecné trendy v gastronomii, které v podstatě ne-
objevují nic nového. Spíše „znovuobnovují“ a velí 
k  návratu k  tradicím. Sezonnost menu, čerstvé 
suroviny, lokální suroviny, rakytník, meduňka, vše 
připravováno a la minute s maximálním důrazem 
na jednoduchost, ale funkčnost… 

Jste kavárna, jakou kávu servírujete?

Zvolili jsme kávu Nespresso jednoznačně pro 
svoji kvalitu, která je pro náš podnik stěžejní 
a také pro nabídku 8 druhů káv Grand Cru v zá-
kladní nabídce. Za posledních 7 let urazila tato 
značka na českém trhu velký kus cesty a dnes již 
patří stabilně nejen do domácností, kanceláří, 
ale také do špičkové gastronomie. Naši baristé 

tak mají více času na špičkový servis, odpadá jim 
starost o kávovar, seřizování mlýnku, mají jasno 
v evidenci a v neposlední řadě se mohou věno-
vat svému umění Latte Art, kdy chceme našim 
zákazníkům připravovat skutečné zážitky s krea-
tivně připravenými mléčnými recepturami. Navíc 
má dostatek času věnovat se našim hostům…

Co nabízíte zajímavého či jiného vašim hos-

tům? 

Jak již bylo zmíněno výše v  kavárně se snažíme 
znovuobjevovat nejen zašlou slávu těchto pro-
stor a  jejich energie, ale i  ingredience a recepty, 
které používaly naše babičky a  prababičky. Ve 
snídaňovém menu naleznete vídeňské párky od 
Františka Kšány a vejce jsou výhradně z chovu na 
podestýlce. Mezi hlavní jídla patří vždy čerstvý 
pstruh z  lahovických sádek, chutný telecí řízek 
s vídeňským bramborovým salátem. na jídelním 
lístku najdete například i  rakytník. Rakytníkové 
creme brulle se stalo ihned oblíbeným dezertem. 
Domácí rakytníková limonáda je nejen osvěžující, 
ale i velmi zdravá. Důraz je kladen na maximální 
využití čerstvých surovin při přípravě jídel i nápo-
jů. Čaj z čerstvé meduňky myslím potěší každého.
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TŘETÍ ČÁSTI PRACOVNÍCH LISTŮ Z CIZÍCH 

JAZYKŮ V OTÁZKÁCH A ODPOVĚDÍCH

CO VLASTNĚ ZNAMENÁ, ŽE ŠKOLA 

PŘIPRAVÍ, ZPRACUJE, DODÁ NEBO 

VYTVÁŘÍ 3. ČÁSTI PRACOVNÍHO LISTU/

ŠKOLNÍ ZKUŠEBNÍ ÚLOHY?

Pracovní listy obsahující tři části – 1., 2. a 4. 

– dodává školám CERMAT. Ředitel školy vygene-

ruje v informačním systému CERTIS pro každou 

maturitní komisi jednu sadu 25 pracovních lis-

tů pro základní úroveň obtížnosti a jednu sadu 

25 pracovních listů pro vyšší úroveň obtížnosti.

 Třetí části pracovního listu (tzv. školní zkušeb-

ní úlohy) si zajišťují školy samy, a to následujícími 

způsoby:

�     Ředitel školy může po přihlášení do IS CERTIS 

a při generování pracovních listů dodaných 

CERMATem využít nabídky 3. částí připra-

vovaných CERMATem, které jsou uloženy 

v bance třetích částí pracovního listu. Ředitel 

vybere z banky třetích částí CERMATu ty, kte-

ré odpovídají požadavkům školy (případně 

pověří výběrem odborného pracovníka ško-

ly), a sestaví tak kompletní sady pracovních 

listů se všemi čtyřmi částmi. 

�     Ředitel školy může po přihlášení do IS CERTIS 

a při generování pracovních listů dodaných 

CERMATem využít nabídky 3. částí připravova-

ných CERMATem, které jsou uloženy v ban ce 

třetích částí pracovního listu. Ředitel ale vybe-

re z banky třetích částí CERMATu jen několik 

třetích částí, které odpovídají požadavkům 

školy (případně pověří výběrem odborného 

pracovníka školy), a zbývající počet doplní 

třetími částmi, které na jeho škole vytvořili 

vyučující daného cizího jazyka.

�     Ředitel při generování pracovních listů doda-

ných CERMATem nevyužije nabídku 3. částí při-

pravovaných CERMATem, protože vyučující na 

jeho škole si potřebný počet třetích částí vytvo-

Maturitní
zpravodaj

CERMAT  informuje o nové maturitní zkoušce
www.novamaturita.cz

řili sami. Ředitel doplní vygenerované 1., 2. a 4. 

části pracovních listů dodaných CERMATem 

třetími částmi pracovních listů, které na jeho 

škole vytvořili vyučující daného cizího jazyka.

  

JAK MAJÍ UČITELÉ CIZÍCH JAZYKŮ 

POSTUPOVAT, KDYŽ TVOŘÍ TŘETÍ ČÁSTI 

PRACOVNÍHO LISTU?

Všichni vyučující cizích jazyků mají možnost 

využít šablon pro tvorbu 3. částí, které jim 

budou  CERMATem poskytnuty. Všichni vyu-

čující cizích jazyků si mohou připravit třetí části 

také bez využití šablon CERMATu, ale měli by 

vždy mít na paměti, že je třeba v zadání dodržet 

pravidla, která platí i pro centrálně připravené 

části PL, např.: uvést téma, komunikační situa-

ci, očekávanou dovednost, adresáta projevu, 

komunikační cíl/záměr projevu, čas vymezený 

na splnění úkolu atd.

  

KDE JSOU ZVEŘEJNĚNY ŠABLONY 

PRO TVORBU TŘETÍCH ČÁSTÍ 

PRACOVNÍHO LISTU Z CIZÍHO JAZYKA?

Šablony pro tvorbu třetích částí jsou zveřej-

něny v informačním systému CERTIS. Přístup do 

tohoto systému mají ředitelé škol či jimi pověře-

né osoby. V případě zájmu můžete také napsat 

na info@novamaturita.cz, kde zaslání šablon 

zprostředkují.

CO JE TO „BANKA TŘETÍCH ČÁSTÍ 

PRACOVNÍCH LISTŮ Z CIZÍHO JAZYKA“?

CERMAT nad rámec zákonných povinností 

disponuje omezeným počtem 3. částí, které 

sdružuje v tzv. bance třetích částí.

K 30. září 2010 byl zveřejněn SEZNAM (niko-

li obsahy) 3. částí, kterými CERMAT disponuje. 

Obsahy těchto 3. částí mohou být dle vyhlášky 

zveřejněny nejpozději 7 dní před konáním ústní 

části MZ prostřednictvím informačního systému 

CERTIS.

Třetí části pracovních listů z projektu UZKA 

2010, které lze využít ve výuce, byly zveřejněny 

pro všechny cizí jazyky a jsou umístěny v knihov-

ně informačního systému CERTIS.

Příprava Příprava školních 
zkušebních úloh
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Vážení kolegové, cílem následujících řádků 
je stručně a výstižně popsat vše důležité, co or-
gány ČAK v uplynulém období vykonaly a  ja-
kými problémy se zabývaly.

Představenstvo se v uplynulém období pravi-

delně scházelo a do činnosti představenstva se, 
až na dvě výjimky, zapojili i zvolení náhradníci. 
Rozpočty ČAK a rozpočet Sociálního fondu byly 
v období let 2009 – 2013 řádně projednávány 

a  schvalovány představenstvem ČAK a  řádně 
a včas zveřejněny ve Věstníku ČAK. ČAK hospo-
dařila vždy výlučně s vlastními zdroji – nebyly 
uzavřeny žádné smlouvy o půjčce, úvěru, ručení 
či jiném způsobu zajištění. Poprvé byl při hospo-
daření ČAK využit i grantový systém. Účetnictví 
ČAK bylo každý rok podrobeno auditorskému 
přezkumu a účetní závěrka vždy podávala věr-
ný a poctivý obraz aktiv, pasiv a fi nanční situace.

Byť došlo od posledního sněmu k  navýšení 
počtu advokátů o  14,35% a  advokátních kon-
cipientů o  15,7%, personální a  mzdové výda-
je ČAK vzrostly jen minimálně; počet pracovní-
ků ČAK se zvýšil o jednoho. Z toho jednoznačně 
plyne, že i samotný úřad ČAK pracoval efektivně.

Legislativní činnost 
ČAK 

Činnosti byla zaměřena zejména na nove-

lizaci zákona o  advokacii (například zákon 
č. 214/2011 Sb., kterým se mění zákon č. 85/1996 
Sb., o advokacii, ve znění pozdějších předpisů 
a zákon č. 202/2012 Sb., o mediaci). Dále to byl 
Návrh novely zákona o  advokacii týkající se 
zejména dvou nových kárných opatření. Dal-
ší oblastí je úprava právní praxe advokátního 
koncipienta. Komora aktivně vystupovala pro-
ti novelizaci prováděcích právních předpisů 
(Vyhláška č. 399/2010 Sb., Vyhláška č. 486/2012 
Sb.) Tento stav považuje Komora za absolut-

ně nepřijatelný a  bude usilovat o  jeho od-

stranění, popř. nalezení jiné alternativy, jak 

tuto situaci vyřešit. 
Zástupci Komory se účastnili také projedná-

vání návrhů jiných právních předpisů, kde se 
snažili o zakotvení advokátního (a notářského) 
přímusu, pokud šlo o věcná práva k nemovitos-
tem. Tento úkol zůstává i nadále zachován. 

V období od 5. sněmu ČAK bylo přijato cel-
kem 14 stavovských předpisů, z  toho byly 
3 nové stavovské předpisy a  11 novel stávají-
cích stavovských předpisů. Za nejpodstatněj-
ší je možno označit usnesení představenstva č. 
4/2010 Věstníku, kterým se stanoví vzhled sta-
vovského oděvu advokáta, usnesení předsta-
venstva č. 5/2010 Věstníku, o přístupu k elektro-
nické aplikaci systému kontaktních míst veřej-
né správy a usnesení představenstva č. 1/2012 
Věstníku, kterým se mění usnesení představen-
stva České advokátní komory č. 7/2004 Věstní-
ku, o provádění úschov peněz, cenných papírů 
nebo jiného majetku klienta advokátem. 

Na nových webových stránkách Komory jsou 
v současné době v rubrice Předpisy o advoka-

cii uveřejněny v platném znění základní právní 
předpisy, vztahující se k výkonu advokacie, sta-
vovské předpisy a předpisy vztahující se k výko-
nu advokacie v rámci Evropské unie. 

Zahraničí
Česká advokátní komora je členem několika 

mezinárodních organizací sdru žujících advo-
kát ní komory, a  to CCBE (Rada evropských 
advo kátních komor), IBA (Mezinárodní ad-
vokátní komora), AIJA (Mezinárodní asociace 
mladých právníků), UIA (Mezinárodní unie 
advokátů), FBE (Federace evropských komor), 
ECBA (Evropská trestní advokátní komora). 
Česká advokátní komora je jednou ze třinácti 
ev ropských advokátních komor, která se za-
pojila do projektu vytvoření databáze (vy-
hledávače) evropských advokátů, jež se stane 

součástí evropského portálu e-Justice (projekt 
CCBE). Od roku 2011 ČAK vysílá svého stálého 
zástupce do pobočky v Bruselu. Vedle tradičně 
nadstandardního vztahu se Slovenskou advo-
kátní komorou ČAK dlouhodobě udržuje kon-
takty se všemi významnými advokátními ko-
morami, a to v poslední době nejen v Evropě, 
ale i mimo ní (např. Americká, Hongkongská či 
Izraelská advokátní komora). V roce 2008 uza-
vřela ČAK smlouvu s Akademií Evropského prá-
va, na jejímž základě mohou čeští advokáti 
uplatnit 25% slevu z  účastnických poplatků. 
Tuto smlouvu se daří každoročně obnovovat. 

Další
• V roce 2011 realizovala ČAK (historicky popr-

vé) evropský grantový projekt ve spolupráci 
s  Bruselskou advokátní komorou týkající se 
vzdělávání v mediaci. 

• Během posledních tří let se podařilo snižovat 

výrobní náklady Bulletinu advokacie i přes-
to, že náklad časopisu roste. Byl také zřízen BA 
online – funguje na www.bulletinadvokacie.
cz, nyní k dispozici i v optimalizované verzi pro 
mobilní zařízení. 

• Od roku 2006 je Česká advokátní komora spo-
lupořadatelem celojustiční soutěže Právník 

roku, která se za devět let své existence stala 
velmi silnou marketingovou značkou v justici. 

• V roce říjnu 2011 začala ČAK advokáty připra-
vovat na jejich povinnost (stanovenou stá-
tem) komunikovat s úřady veřejné správy pro-
střednictvím datové schránky. I  díky této 
pomoci česká advokacie zvládla přechod na 
elektronické doručování úspěšně.

• Novela ZA č. 219/2009 Sb., založila advokátům 
oprávnění provádět konverzi dokumentů. 
V roce 2010 představenstvo ČAK rozhodlo, že 
advokáti budou konverzi dokumentů prová-
dět prostřednictvím kontaktních míst Czech-
Point za použití licence. Jde rozhodně o jednu 

z věcí, která se v minulém období dobře legis-
lativně, organizačně, logisticky a jinak zvládla. 
Komora v této oblasti usnadnila advokátům je-
jich profesní život.

• Po složitých jednáních s ministerstvem sprave-
dlnosti se podařilo dojednat, že Vězeňská služ-
ba ve věznicích vyčlení advokátům docházejí-
cím za klienty místnost s počítačem, na němž 
bude možné přehrávat USB či CD nosiče.

• V roce 2011 byl pod autorským vedením člena 
kontrolní rady JUDr.  Jaroslava Svejkovského, 
vydán v  nakladatelství C. H. Beck historicky 

první komentář k zákonu o advokacii. 

• V rámci působnosti České advokátní komory 
byl zřízen jako poradní orgán představenstva 
Výbor regionálních představitelů.

• Podařilo rozšířit územní pojistné krytí z České 
republiky na Evropu, a  to v  rámci ročního 
pojistného (bez přirážky). •

JUDr. Martin Vychopeň, 
předseda České advokátní komory

Sb., o advokacii, ve znění pozdějších předpisů 
a zákon č. 202/2012 Sb., o mediaci). Dále to byl 
Návrh novely zákona o  advokacii týkající se 
zejména dvou nových kárných opatření. Dal-
ší oblastí je úprava právní praxe advokátního 
koncipienta. Komora aktivně vystupovala pro-
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kát ní komory, a  to CCBE (Rada evropských
advo kátních komor), IBA (Mezinárodní ad-
vokátní komora), AIJA (Mezinárodní asociace
mladých právníků), UIA (Mezinárodní unie 
advokátů), FBE (Federace evropských komor),
ECBA (Evropská trestní advokátní komora).
Česká advokátní komora je jednou ze třinácti 
ev ropských advokátních komor, která se za-
pojila do projektu vytvoření databáze (vy-
hledávače) evropských advokátů, jež se stane 

tem) komunikovat s úřady veřejné správy pro-
střednictvím datové schránky. I  díky této
pomoci česká advokacie zvládla přechod na 
elektronické doručování úspěšně.

• Novela ZA č. 219/2009 Sb., založila advokátům
oprávnění provádět konverzi dokumentů.
V roce 2010 představenstvo ČAK rozhodlo, že
advokáti budou konverzi dokumentů prová-
dět prostřednictvím kontaktních míst Czech-
Point za použití licence. Jde rozhodně o jednu 

první komentář k zákonu o advokacii. 

• V rámci působnosti České advokátní komory 
byl zřízen jako poradní orgán představenstva 
Výbor regionálních představitelů.

• Podařilo rozšířit územní pojistné krytí z České
republiky na Evropu, a  to v  rámci ročního
pojistného (bez přirážky). •

JUDr. Martin Vychopeň,
předseda České advokátní komory

Malá nebo velká?  Advokacie je jen jedna!

JUDr. Martin Vychopeň JUDr. David Uhlíř
JUDr. Vladimír Papež JUDr. Petr Poledník JUDr. Antonín Mokrý JUDr. Radim Miketa

JUDr. František Smejkal JUDr. Lenka Vidovičová

JUDr. Petr MrázekJUDr. Jiří VšetečkaJUDr. Michal ŽižlavskýJUDr. Vladimíra Glatzová Mgr. Štěpán Holub Mgr. Tomáš Matějovský Mgr. Robert Němec, 
LL.M. 

JUDr. Jiří Polanský JUDr. Jaroslav Svejkovský

ti novelizaci prováděcích právních předpisů 
(Vyhláška č. 399/2010 Sb., Vyhláška č. 486/2012 
Sb.) Tento stav považuje Komora za absolut-

ně nepřijatelný a  bude usilovat o  jeho od-

ká?
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TÉMA

Ukazatelem spokojenosti obyvatel 
se v ekonomicky zaměřené Západ-
ní civilizaci stala výše hrubého do-
mácího produktu (HDP). Čím více 
toho vyrábíme, čím více toho spo-

třebováváme, tím se nám daří lépe. Ale skuteč-
ně se lidé cítí spokojeněji, když v práci smontují 
o dva díly více a pak si za vydělané peníze koupí 
nový model hodinek?  

Dnešní svět zjednodušuje, a když ve zprávách 
uslyšíme, že naše HDP se snižuje, tak nás pojme 
určitá úzkost z něčeho nesprávného, něčeho, co 
ohrožuje naše životní hodnoty.  A nedej bože, 
když se to děje několik čtvrtletí za sebou, pak 
jsme v krizi. 

Jistě, ekonomické podmínky jsou důležité 
a lidé vždy museli zajistit své základní potře-
by, aby mohli myslet na nějaký nadstandard, 
ale skutečně je naše ekonomické bohatství 
hlavním nebo dokonce jediným ukazatelem 
vyspělosti společnosti? Podívejme se třeba 
na nijak bohatou zemi jako je Bhútán, jeho oby-
vatelé se neprojíždějí v mercedesech, nechodí 
v drahých oblecích a na rukou jim netikají 
hodinky, které stály jmění. Přesto se tito lidé 
zdají více než spokojení. Jak je to možné? Před-
stavte si, že proháníte ovce v krásném a dech 
beroucím vysokohorském prostředí Bhútánu. 
Pak se vrátíte do své chatrče, kde máte svou 
rodinu a vůbec Vám nevadí, že se najíte pros-
tého jídla z rýže. 

Bhútánský král byl natolik pobouřen, že jeho 
země je pokládána za zaostalou na základě toho, 
že jejich hospodářství nechrlí jeden produkt 
za druhým a nezapojuje se do všeobecné sou-
těže o vyšší HDP, že přišel s novým konceptem. 

Ukazatelem vyspělosti jeho země má být tzv. 
Hrubé národní štěstí.

Tento nový koncept nyní přichází ze zaostalé 
země i do pupku světa – do Evropy. Britská 
vláda se chystá zavést tzv. index štěstí, kte-
rý by měl jasně ukázat, nakolik jsou poddaní 
Jejího Veličenstva Alžběty II. spokojeni se 
svým životem.

„Od dubna příštího roku začneme měřit 
pokrok země nejen podle toho, jak roste 
ekonomika, ale také podle toho, jaká je 
kvalita našich životů,“ prohlásil britský pre-
miér David Cameron na tiskové konferenci 
v Londýně v závěru minulého roku. Kon-
zervativní premiér zadal Národnímu sta-
tistickému úřadu, aby připravil postup, 
kterým se bude štěstí obyvatel měřit. In-
dex štěstí tak má nakročeno k tomu, aby 
nahradil či alespoň doplnil nejčastěji po-
užívaný ukazatel HDP.

Také ve Francii se delší dobu o indexu 
štěstí mluví a není to nikdo jiný než pre-
zident Nicolas Sarkozy, který toto téma 
zvednul a již více než před rokem ho 
začal ve své rétorice používat. 

Otázkou je, zda není na čase, abychom 
se i my zařadili mezi vyspělé země 
jako je Bhútán, Británie či Francie 
a nezadali našim sociologům jedno-
značnou poptávku po zpracování 
kritérií, podle kterých budeme moci 
přesněji určit, zda žijeme kvalitním 
životem v dobrém prostředí či nikoli. 

            Ondřej Pohan (red)

KVALITA 
ŽIVOTA
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Kvalita života v Bhútánu se 
měří Hrubým domácím 
štěstím.

V poslední době se čím dál tím více objevuje trochu 
záhadný výraz „kvalita života“. Co to ale je ta kvalita 
života a jak se vůbec dá měřit?

Co je měřítkem naší spokojenosti? 
,,Index štěstí‘‘ nebo HDP?
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Petr 
Vacek:
„V reklamě 
na prací prášek 
mě neuvidíte“

Co je měřítkem 
naší spokojenosti? 
„Index štěstí“ 
nebo HDP?

Aromate rapie:  
lék na tělo i duši

Severní Korea:
Výkladní skříň 
pro turisty
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TÉMA: KVALITA ŽIVOTA
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